
4. november 2024

Stort Dialogforum Skole



Dagsorden
19.00 - 19.10 Sang og velkommen til Tollundskolen v/Skoleleder Charlotte Juhl Andersen 

19.10 - 19.15 Velkomst og opsamling siden sidste møde i Stort Dialogforum Skole v/Udvalgsformand Gitte 

  Willumsen

19.15 - 19.20 Kort orientering vedr. Budget 2025 v/udvalgsformand Gitte Willumsen

19.20 - 19.30 Introduktion til aftenens tema om samarbejdet om, at flere elever går i skole i deres lokalområde 

 v/Koncerndirektør Peter Sinding og Sektionsleder for grundskolerne Charlotte Ørbæk

19.30 - 20.15 Oplæg: "I skal ville noget” v/Stefan Hermann 

20.15 - 21.05 Gruppedrøftelser og workshop for elevrepræsentanterne  v/alle  

21.05 – 21.10 Opsamling på elevperspektiver v/Sektionsleder for grundskolerne Charlotte Ørbæk 

21.10 – 21.15 Valg af medlemmer til Lille Dialogforum (3-5 skolebestyrelsesformænd) v/ Kim Overgaard 

21.15  Tak for i aften 



GI' OS LYSET TILBAGE
1. Kloden har mange forskellige slags.
Alle må leve og dø.
Glæd dig – du er her alligevel nu!
Meningen er vel at så sine frø,
på en overladt stjerneø.
Gi’ os tiden tilbag’,
og lad os bruge ethvert timeslag.
Dørene åbne og smilene slidt.
Sådan er landet, jeg gerne vil kalde for mit.

2. Lykken du holder i hænderne nu,
den er vist egentlig min.
Og at du lever og bærer og er,
gør at jeg også kan værne om din;
denne smukkeste disciplin.
Gi’ os glæden tilbag’,
og lad os leve af dét trylleslag:
Kroppene mange, men styrken er en.
Sådan er landet, der står på de viseste sten.

3. Ser du kun mørke, hvor du vender hen?
Tomhedens sorte protest?
Skyggerne lever kun, hvor der er lys.
Husk nu at solsiden klæder dig bedst!
Og i aften, så se mod vest!
Gi’ os lyset tilbag’.
Vi vender op på ethvert nederlag.
Lukket bli’r åbnet og støjen bli’r tyst.
Nu skal der danses og elskes, hvor mørket er lyst!

4. Alt hvad vi kom for at give og få:
dele og elske og slås.
Blev på et år, det vi levede på,
fællesskab fødes når JEG bli’r til OS!
Og vi vandrer med Helios.
Gi’ os landet tilbag’.
Gi’ tolerancen et nyt folkeslag.
Hjertet er åbent og sindet er frit.
Sådan er landet, jeg gerne vil kalde for mit.



4. November 2024

Gitte Willumsen, Formand for 
Dagtilbud-, Skole- og Familieudvalget

Opsamling siden sidste møde i 
Stort Dialogforum Skole den 6. maj



Flere elever går i skole i deres lokalområde 

Udvalgets beslutning i juni 2024:

• Udvalget ønsker, at der udarbejdes forslag til modeller indeholdende frivillige 
pilotprojekter, samt en mere præcis beskrivelse af fremtidige behov for 
specialiserede skoletilbud, som ikke er organiseret under den lokale 
folkeskole. 

• Udvalget ønsker derudover, at der udarbejdes en beskrivelse af de kort- og 
langsigtede økonomiske konsekvenser på området – herunder et overblik 
over investeringsbehov (anlæg og drift). 

• Endelig ønsker udvalget en yderligere beskrivelse af PPL’s rolle i forhold til 
visitation, lokal understøttelse m.v.



4. november 2024

Gitte Willumsen, Formand for 
Dagtilbud-, Skole- og Familieudvalget

Budget 2025 



Kort om status vedr. Budget 2025 
Fra budgetaftalen: Folkeskolen får et mærkbart løft på 40 mio. kr. fordelt over fire år, samt 30 mio. kr. 
fordelt over tre år til at imødegå økonomiske udfordringer samt til pilotprojekter, og 6 mio. kr. til PPR 
fordelt over to år.

Budgetaftalen

• Pilotprojekter (2 mio. kr. i 2025 + 4 mio. kr. i 2026)

• Ny tildelingsmodel/betalingsmodel for specialundervisningsområdet fra 2025/26.

• Mærkbart løft - flere medarbejdere omkring den enkelte klasse/elev (10 mio. kr. i 2025, 12,5 mio. kr. i 
2026 og 2027 samt 5 mio. kr. i 2028.)

• PPR styrkes (3 mio. kr. i 2025 + 3 mio. kr. i 2026)

• Dybkær Specialskole (Procesarbejde i forhold til anlægsøkonomien)

 



4. november 2024

Charlotte Ørbæk Langballe 
Leder for grundskolerne

Introduktion til aftenens tema
Ambitionen om, at flere elever skal gå i skole i deres lokalområde 



4. november 2024

Stefan Hermann ”I skal ville noget” oplæg v/ Stefan Hermann



Velkommen til Stefan Hermann

• På sidste møde i Stort Dialogforum handlede om, hvordan man kan organisere en skole, hvor 
flere elever går på den lokale distriktsskole. 

• På dette møde vil vi have fokus på, hvorfor vi har en ambition om at have en folkeskole, der 
kan mere for flere børn og unge. 

Vi har i den forbindelse inviteret Direktør for Life Fonden Stefan Hermann til at give et oplæg 
med hans perspektiver på, hvorfor vi skal have en folkeskole, der kan mere for flere børn og 
unge, og hvordan folkeskolen skal afspejle det samfund vi lever i. 

 



Gruppedrøftelser 

1. Hvad bliver I optaget af i oplægget i relation til spørgsmålet om, 
hvad vores folkeskole i Silkeborg Kommune kan og skal?

2. Hvad slår I jer på i oplægget? Er der noget, der udfordrer 
dit/jeres syn på folkeskolen I Silkeborg Kommune?



Opsamling til Lille Dialogforum Skole
Elevernes perspektiver fremlægges i aften og tages med 

Fra drøftelserne i grupperne i aften fremsendes referat fra 7 
skoleledere 



Tak for i aften 
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